
 التشييد  وإدارة الإنشاءات  هندسة  برنامج

 :الرؤية

 .إلى الريادة محليا وإقليميا ودوليا في التعليم والبحث العلمي التشييد وإدارة الإنشاءات  هندسةيسعي برنامج 

 :الرسالة

 درجددة علددى مهندسددي  إعدددادو التشددييد وإدارة الإنشدداءات هندسددة تخصدد  فددي المسددتمر التطددور يواكدد  متميدد  تعلدديم تقددديم

 فددي تنافسددية وظددا   علددى للحصددو  التشددييد وإدارة الإنشدداءات هندسددة مجددالات فددي والابدددا  والقيددادة الكفدداءة مدد  عاليددة

 العلمدددي والبحدددث المجتمددد  لخدمدددة والعمليدددة العلميدددة بالمهدددارات وت ويددددهم والددددولي مددديوالإقلي المحلدددي العمددد  سدددو 

  .المهنة أخلاقيات لىع الحفاظ م  المستدامة والتنمية

 :الأهداف

 علددى القدددرة لددديهم الددني  والبدداحني  المهندسددي  مدد  أجيددا  تهي ددة علددى التشددييد وإدارة الإنشدداءات هندسددة برنددامج يهددد 

 هندسددة مجددا  فددي والعلميددة العمليددة المجددالات فددي وخارجيددا داخليددا المنافسددة علددى وقددادرو  وتنميتدد  مجددتمعهم خدمددة

 :خلا  م  ونلك التشييد وإدارة الإنشاءات

 واحد برنامج في الآلي الحاس  وعلوم  التشييد هندسة وعلوم الإنشا ية الهندسة  وعلوم الأساسية الهندسية العلوم  دمج .1

 .التشييد لصناعة مفيد

 الطدددلا  وتددددري  التشدددييد وإدارة الإنشددداءات هندسدددة مجدددالات مختلددد  فدددي للطدددلا  الأساسدددية المعرفدددة تدددوفير .2

 . المشكلات لمختل  المنلى الحلو  وصياغة تحديد على

 .عملهم مجا  في التطور مواكبةل المستمر الناتي التعلم على الطلا  وتحفي  تدري  .3

 بنجددا  المدنيددة الحيدداة فددي الاندددما  علددى للمسدداعدة للطددلا  الجمدداعي والعمدد  الفعددا  التواصدد  مهددارات تنميددة .4

 .المهنة بأخلاقيات الالت ام م 

 في متعوقه قد التي للمشاك  تقليدية غير حلو   وض  لهم تتيح والتي الخريجي  لدي والابتكار الابدا  مهارات تنمية .5

 .العم  سو 

 فددي التطددور مواكبددة علددى قددادري  ليكونددوا تدريبيددة دورات بعقددد لمسدداعدتهم الخددريجي  مدد  المسددتمر التواصدد  .6

 .العم  سو 

 التنميدددة وتحقيددد  والعدددالمي والإقليمدددي المحلدددى العمددد  سدددو  احتياجدددات لتلبيدددة دوريدددة بصدددفة البرندددامج تطدددوير .7

 .المستدامة

  



The Structural Engineering and Construction Management program 
Vision 
The Structural Engineering and Construction Management program seeks to lead locally, 

regionally and internationally in education and scientific research. 

Mission: 
Providing distinguished education that keeps pace with the continuous development in the 

discipline of Structural Engineering and Construction Management and preparing engineers with 

a high degree of competence, leadership and creativity in the fields of Structural Engineering and 

Construction Management to obtain competitive jobs in the local, regional and international labor 

market and providing them with scientific and practical skills to serve the community, scientific 

research and sustainable development while maintaining work ethics . 

Goals: 
The Structural Engineering and Construction Management program aims to prepare 

generations of engineers and researchers who have the ability to serve and develop 

their community and are able to compete internally and externally in the practical and 

scientific fields in the field of Construction Engineering and Construction Management 

through: 

1. Integrating basic engineering sciences, structural engineering sciences, construction 

engineering sciences, and computer sciences into a single program useful to the 

construction industry. 

2. Providing students with basic knowledge in various fields of structural engineering 

and construction management and training students to identify and formulate optimal 

solutions to various problems. 

3. Training and motivating students for continuous self-learning to keep pace with the 

development in their field of work. 

4. Developing effective communication and teamwork skills for students to help them 

to successfully integrate into practical life while adhering to work ethics. 

5. Developing the creativity and innovation skills of graduates, which allow them to 

develop non-traditional solutions to the problems they may encounter in the labor 

market. 

6. Continuous communication with graduates to help them by offering training courses 

that makes them keeping up the development in the labor market. 

7. Developing the program periodically to meet the needs of the local, regional and 

global labor market and achieve sustainable development. 

 

  


